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Protokół Nr 13 

z posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy, które odbyło się w dniu 21 grudnia 2012 

roku w godz. 12 
15

 – 15 
50

 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

 

Przewodniczył radny M. Grzegorski, radni według listy obecności. 

Przewodniczący przedstawił program posiedzenia. 

Następnie oddal głos panu Stanisławowi Barulowi, pracownikowi Urzędu Gminy w celu 

wprowadzenia ogólnego radnych w sytuację związaną z gospodarką śmieciową. 

- Pan S. Barul  - omówił ustawę o utrzymaniu porządku i czystości w gminach. 

W dyskusji wójt Gminy dodał, że aktualnie w województwie gminy nie podejmują 

podobnych uchwał. 

- Pani A. Duraj – powiedziała, że uchwały te to prawo miejscowe i muszą być publikowane 

w Dzienniku Urzędowym województwa łódzkiego. 

- Pan S. Barul – przedstawił projekty uchwał związanych z gospodarką odpadami 

komunalnymi. 

- Radny Krzysztof Wielgus – pytał o kosze przy drogach, które powinny być we wszystkich 

wioskach. 

- Pani A. Duraj – stwierdziła, że najpierw powinny być uchwalone przepisy, a wykonanie 

później, pewne rzeczy narzuca ustawa. 

- Wójt Gminy – dodał, że jest bardzo dużo wariantów rozwiązań dotyczących opłat. 

W dyskusji omawiano przedstawiony przez pana S. Barula regulamin oraz projekty uchwał, 

poruszono również kwestie rozlokowania koszy ulicznych. 

- Radny K. Wielgus – wnioskował, aby kosze ustawione były przy drogach we wszystkich 

miejscowościach, dodatkowo pytał o konieczność mycia pojemników. 

- Radny M. Grzegorski – w dyskusji dot. pojemników, stwierdził, że przewiduje późniejszy 

powrót do dyskusji. Wójt Gminy dodał, że według nowej poprawki, pojemniki będzie 

kupować i wyposażać firma. 

- Radny K. Wielgus pytał o pojemniki dotyczące szkół, czy im potrzebne są tak duże 

przeliczniki na ucznia. 

- Radny W. Bogusz – pytał o dane dotyczące lokali gastronomicznych i czego dotyczy ten 

przelicznik. 

- Radny K. Wielgus – pytał o wzór kompostownika. 

- Pani A. Duraj – gmina nie narzuca żadnych wzorców, musi być na posesji. 

Godzina 13 
00 

– przybył radny Bolesław Kacprzak. 

Wójt Gminy – dodał, że gmina nie obejmuje nadzorem jednostek gospodarczych, podmioty te 

będą rozliczać się według dotychczasowego systemu. 

- Pani A. Duraj – dodała, że nie wprowadzono zapisów dotyczących wyposażenia w 

pojemniki. 

- Przewodniczący Rady Gminy – poruszył wpis paragrafu 14 regulaminu. 

- Wójt Gminy – dodał, że paragraf ten dotyczy terenów nierolniczych. 

- Przewodniczący Rady Gminy – pytał o częstotliwość wywozu i czy dotyczy tego przepisu 

oraz jakie to przepisy. 

- Pan S. Barul – oznajmił, że mówią o tym przepisy sanitarne. 

- Wójt Gminy – dodał, że w większości regulaminów jest określona jednomiesięczna 

częstotliwość. 

W podjętej dyskusji omawiano możliwość zmian częstotliwości wywozu nieczystości. Radny 

M. Grzegorski zaproponował odbiór odpadów selektywnych raz na 3 miesiące. Wójt gminy 

dodał, żeby nie zmieniać proponowanej częstotliwości ze względu na możliwość karania 

gminy za nie wywiązywanie się z ustawy. 
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Pani A. Duraj dodała, że Unia Europejska narzuca nam określone ilości odzyskanych 

odpadów. Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że najważniejsza będzie edukacja 

mieszkańców.  

- Radny K. Wielgus – czemu gmina nie ma ....utrzymania czystości na ulicach i w parkach, 

regulamin dotyczy gminy, jakie obowiązki ma gmina do urzędu.  

- Pan S. Barul – zacytował przepisy ustawowe dotyczące obowiązków gminy związanych 

z utrzymaniem porządku. 

- Radny K. Wielgus – poruszył kwestie usuwania padłych zwierząt z dróg gminnych. 

- Pani A. Duraj – stwierdziła, że kwestie te są regulowane w innych aktach. 

W dalszej dyskusji pani Duraj omówiła uwagi dotyczące metod ustalania opłat. Wójt 

dodatkowo przytoczył ustawowe metody i sposoby naliczeń, dodał, że gminy w większości 

stosują wariant naliczania opłat od liczby osób. Poruszył również problem odbioru odpadów 

od letniskowców. 

- radny Bogusz zaproponował ustalenie miejsc zbiorczych służących gromadzeniu 

odpadów w terenach letniskowych. 

- radny Małachowski poruszył kwestie płatności przez osoby samotne i emerytów. 

Podczas dalszej dyskusji radni pozytywnie zaopiniowali sposób rozliczania od gospodarstwa 

oraz dążenie do odciążenia rodzin wielodzietnych. 

- radny Kacprzak Marian stwierdził, że ustalenie metody opłaty od gospodarstwa w 

świetle propozycji senackich będzie możliwy do zmiany, a od osoby nie. 

W dyskusji radni omawiali problemy związane ze sposobem naliczania opłat, poborem opłat 

jak i kwestiami meldunkowymi, prowadzenia inkasa oraz przedstawione przez pracowników 

urzędu dane. 

- radny Wielgus pytał o przepisy i ustalających stawki opłaty. 

- pani Duraj przedstawiła stosowne zapisy ustawowe dotyczące metod ustalania opłat. 

- radny Kwaśniak zaproponował metodę od osoby. 

- radny Wielgus stwierdził, że należy wspierać rodziny wieloosobowe, do osób 

samotnych przyjeżdżają dzieci, a są samotnymi jedynie czasowo. 

W dalszej dyskusji omawiano kwestie związane z poborem opłat od mieszkańców 

czasowych. Wójt zaproponował metodę obliczania opłat na podstawie zużycia wody. 

- radny Grzegorski przypomniał, że wybrano metodę od gospodarstwa. 

- radny Kacprzak Marian zaproponował stawkę 20 zł za odpady segregowane. 

- radny Grzegorski poddał pod głosowanie wybór metod. Za metodą od gospodarstwa 

głosowało 7 radnych, za metodą od osoby 4 radnych, wstrzymał się 1 radny.  

Zaakceptowana stawka proponowana przez radnego Kacprzaka Mariana wynosi 20 zł od 

odpadów segregowanych. Od odpadów mieszanych zaproponowano stawkę w wysokości 35 

zł. zaproponowaną przez radnego Świądra Jana. 

- radny Wielgus złożył nowy wniosek w sprawie wysokości stawki, odpady selektywne 

16 zł, mieszane 32 zł. 

- radny Kacprzak Bolesław poruszył kwestie dodatkowego zatrudnienia w urzędzie. 

- pani Duraj Sekretarz Gminy omówiła celowość oraz sposób zatrudniania nowych 

pracowników. 

- radny Wielgus stwierdził, ze w administracji nie powinno być dodatkowych kosztów. 

W dalszej dyskusji nad metodami ustalania opłat pan Barul omówił projektu pozostałych 

uchwał proponowanych do podjęcia na najbliższej sesji. Radny Wielgus pytał o stosunek 

ceny do pojemnika. 

- Wójt oznajmił, że wynika to z przedstawionego regulaminu, w którym określono 

wielkość pojemników. 

- radny Wielgus zaproponował aby należność za odpady płacona była w banku lub w 

kasie urzędu, w przypadku inkasa wpłynie znacznie mniej pieniędzy. 
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W konsekwencji dyskusji radni zaproponowali wariant II i pobór opłat zgodnie z poborem 

podatku. Omawiano również przedstawione wzorce deklaracji, zaproponowano aby 

terminem uiszczania opłat był na 15. 

W dalszej dyskusji omawiano pozostałe projekty uchwał proponowane do podjęcia na 

najbliższej sesji. 

-  radny Worach Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z planem pracy Rady na rok 

2013. 

-  radny Grzegorski zaapelował aby było jak najmniej komisji wspólnych. 

-  Przewodniczący Rady pytał o postęp prac nad opracowaniem herbu gminy. 

-  radny Grzegorski zaproponował aby sprawy herbu omówić w I kwartale. 

-  radny Wielgus zaapelował o sypanie piasku na drogi i chodniki w okresie zimowym. 

Po zakończeniu dyskusji radny Grzegorski prowadzący obrady o godzinie 1550 zamknął 

posiedzenie wspólne komisji stałych. 

 

Protokołował                                                    Przewodniczył: 

        Przewodniczący Komisji Budżetowo-    

Bolesław Kośka                         Gospodarczej i Rolnictwa 

            

                           Marian Grzegorski  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                    

    

            Andrzej Pawlik 

       Przewodniczący Komisji Oświaty,    

                  Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

         

        Michał Franas 

 


